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摘要 目的  

探讨CD34、8-OHdG和Ki67在HBV相关肝细胞癌组织中的表达情况及其与临床病理特征和预后的关系。方法对入组的  

HBV-HCC患者每3月随访一次，随访生存期5年。通过对HBV-HCC组织标本行免疫组织化学染色，检测CD34、8-OHdG和  

Ki67的表达情况。结果在HBV-HCC组织中，CD34、8-OHdG、Ki67均呈阳性表达，CD34在HBV-HCC组织中表达显著高于  

正常肝组织。CD34、8-OHdG和Ki67在HBV-HCC组织中的表达彼此呈正相关关系。多因素分析显示CD34、8-OHdG和  

Ki67是HBV-HCC患者预后的独立因素。结论CD34、8-OHdG和Ki67可以作为评价HBV-HCC患者预后的指标。
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Abstract： Objective  

To explore the relationship of CD34,8-OHdG and Ki67 expression with clinical characteristics and 

post-operational survival hepatitis B virus related hepatocellular carcinoma.MethodsFollow-up was 

performed every three months for 5 years.The expression level of 8-OHdG,CD34 and Ki67 were 

quantified by immunohistochemical staining.ResultsThe frequency of positive staining for 8-OHdG,CD34  

and Ki67 in HBV-HCC tissues was 100%,100% and 96.74%,respectively.Furthermore,the expression level 

of CD34 was higher in HBV-HCC tissue than that in normal tissue.The expression of CD34,8-OHdG and 

Ki67 showed a positive correlation each other.Multivariate Cox regression analysis indicated that 

CD34,8-OHdG and Ki67 were the independent predictors of post-operational survival for HBV-HCC 

patients.ConclusionCD34,8-OHdG and Ki67 is independent predictors for the prognosis of HCC. 
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